

中国科技论文统计核心期刊
国际 CODEN 中心收录期刊
《中国科学引文数据库》来源期刊
国际连续出版物数据系统收录期刊
ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊
中国科技期刊文摘(CSTA)英文版
数据库收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)
检索与评价数据规范》执行优秀期刊



建筑科学

JIANZHU KEXUE
(月刊)
第 26 卷 第 6 期 (总第 155 期)
2010 年 6 月 20 日出版
(1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院
编 辑:《建筑科学》编辑部
地址:北京北三环东路 30 号
邮编:100013
电话:010-64517786;84272776
传真:010-84272776
E-mail:buse@263.net
<http://jzkx.chinajournal.net.cn>
主 编:吴元炜 副 主 编:崔建友
执行副主编:吴立民

“可持续建筑”编辑组
电话:010-64517427
E-mail:bjb365@126.com;
bjb365@gmail.com
责任编辑:李 正 编 编:李 正
美 编:陈 辛 策 划:王东青

合作单位:北京绿色盾安建筑环境技术
研究院

* * * * *

印 刷:北京时捷印刷有限公司
国内发行:全国各地邮局订阅
邮发代号:2-381
零 售:《建筑科学》编辑部发行室
国外发行:中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱)
广告经营许可证:京朝工商广字第 0209
号(101)

目 次

论 坛

- 建筑节能领域开展 CDM 的探讨 王侃宏, 张义军, 肖静静(1)
从中英比较调查看我国建筑垃圾减量化设计的现状及潜力 萧奕颖, 康 健(4)
高校整体化教学楼群的概念解析与建构模式研究 王 琦, 李志民(10)
从旧厂房到博物馆

——工业遗产保护与再生的新途径 薛叶辛, 梅洪元, 费 腾(14)

理论 & 实验研究

- 室内燃香烟雾空气污染特征研究 张金萍(18)
外墙外保温系统的工况监测与研究 章银祥(25)
数码涡旋多联式空调系统制冷运行实验研究 张东亮, 张 旭(28)
变频全新风机组制冷工况实验研究 宣剑飞, 黄 虎, 张忠斌, 等(33)
地板辐射 + 新风混合系统夏季供冷运行特性的实验研究
周慧鑫, 杨 洁, 周 翔, 等(36)
北京地区农宅室内环境的研究 简毅文, 朱 赞, 施兴旺(40)
西北荒漠区新旧民居建筑热环境分析 翟亮亮, 胡冗冗, 刘大龙, 等(44)
严寒地区生态型新农村建设能源利用技术研究
董海荣, 郝少明, 郭海霞, 等(50)
沈阳市公共建筑空调系统状况及能耗调查与分析
王智超, 杨英霞, 袁 涛, 等(53)
基于外部性分析的绿色建筑经济激励政策设计
金占勇, 孙金颖, 刘长滨, 等(57)

- 质疑《一次泵变流量系统的旁通方法研究》 董哲生, 刘新民(63)
钢制采暖散热器国家标准与欧洲标准技术要求之比较分析
冯爱荣, 路 宾, 李 忠, 等(69)

计算分析

- 室内邻苯二甲酸酯(PAEs)暴露量分析 王立鑫, 赵 彬, 刘 聪, 等(73)
太阳能季节性土壤蓄热影响因素分析 张文雍, 郑茂余, 王 潘, 等(81)
单热源供热系统燃气调峰热源设置的优化分析
孙春华, 齐承英, 夏国强, 等(87)
绿色建筑技术增量成本分析 马素贞, 孙大明, 邵文晞(91)
利用低品位余热的液体除湿系统优化方案分析与应用研究
邓玉艳, 陈祖铭, 林岚岚(95)
水温控制精度对蒸发式冷气机制冷量测量准确度的影响研究
刘 刚, 曹 阳(101)

工程实践

- 湖北省国土资源资料馆竖直地埋管地源热泵系统设计 张 翼(105)
综 述
用于 IAQ 分析的建筑通风计算模型的研究进展 麦世化, 余跃进(110)

* * * * *

[期刊基本参数] CN11-1962/TU * 1985 * b * 16 * 118 * zh * P * ¥10.00 * 8000 * 24 * 2010-06

BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 6 Vol. 26 , Jun. 2010

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building Research
Edited & Published: Editorial Committee of BUILDING SCIENCE
Address: 30 Bei San Huan Dong Lu, Beijing 100013, China
Tel: 86-10-64517786
Fax: 86-10-84272776
E-mail: busc@263.net
<http://jzlx.chinajournal.net.cn>

Chief Editor: WU Yuan-wei
Deputy Chief Editor: WU Li-min
CUI Jian-you

"Sustainable Building" Editorial Team
Tel: 86-10-64517427

E-mail: bjh365@126.com;
bjh365@gmail.com

Responsible Editor: LI Zheng
Editor: LI Zheng

Art Editor: CHEN Xin

Planner: WANG Dong-qing

* * * * *

Distributed in China:
Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:
China International Book Trading Corporation
(GUO JI SHU DIAN)
P. O. Box 399, Beijing, China

CONTENTS

Forum

- Study on the Development of CDM Projects in the Field of Building Energy Efficiency WANG Kan-hong, et al. (1)
Current Situation and Potentials of Construction Waste Minimisation by Design in China through a Comparative Survey between China and UK HAO Yi-ying, et al. (4)
Conception Analysis and Construction Mode Study on Holistic Education Building Group in University WANG Yan, et al. (10)
From Old Factory to Museum ——New Way of Industry Heritage Protection and Regeneration JU Ye-xin, et al. (14)

Theoretical & experimental study

- Study on Indoor Airborne Pollution Characteristics of Smoke from Incense Burning ZHANG Jin-ping (18)
Monitoring and Analysis on Working Conditions of Outer-wall External Thermal Insulation System ZHANG Yin-xiang (25)
Experimental Study on Operation Performance of DVM Air-conditioning System under Cooling Conditions ZHANG Dong-liang, et al. (28)
Experimental Study on Cooling Off-design Conditions of Frequency All Fresh Air Handing Unit XUAN Jian-fei, et al. (33)
Experimental Study on Cooling Operation Characteristics of Radiant Floor Combined with Fresh Air System in Summer ZHOU Hui-xin, et al. (36)
Study on Indoor Environment of Rural Houses in Beijing ... JIAN Yi-wen, et al. (40)
Analysis on Indoor Thermal Environment of New and Traditional Residential Buildings in Desert Region in North-western China ZHAI Liang-liang, et al. (44)
Research on Energy Utilization Technology for Ecological New Rural Construction in Severe Cold Area DONG Hai-rong, et al. (50)
Investigation and Analysis on the Air-conditioning System and Energy Consumption in Public Buildings in Shenyang WANG Zhi-chao, et al. (53)
Economic Incentive Policy Design for Green Buildings Based on Externality Analysis JIN Zhan-yong, et al. (57)
Query Research on Study on Bypass Methods of Variable Primary Flow System DONG Zhe-sheng, et al. (63)

Comparison and Analysis on Technical Specifications of Steel Heating Radiator of European and Chinese Standards FENG Ai-rong, et al. (69)

Computational analysis

- Analysis on Exposure of Indoor Phthalic Acid Esters WANG Li-xin, et al. (73)
Analysis on Influence Factors of Solar Seasonal Underground Thermal Storage ZHANG Wen-yong, et al. (81)

Optimization Analysis on the Establishment of Gas Peak-shaving Heat Source in Single Heat Source Heating System SUN Chun-hua, et al. (87)

Incremental Cost Analysis for Green Building Technology ... MA Su-zhen, et al. (91)

Optimization Scheme Analysis and Application Study on Liquid Desiccant System with Low-grade Waste Heat DENG Yu-yan, et al. (95)
Influences of Water Temperature Control Accuracy on Measurement Precision of Cooling Capacity of Evaporative Air Cooler LIU Gang, et al. (101)

Experience in engineering

Design of Ground-source Heat Pump System with Vertical Ground Heat Exchanger of Hubei Land and Resources Archives ZHANG Hao (105)

Summarization

- Research Progress of Building Ventilation Models for IAQ Analysis LU Shi-hua, et al. (110)